
 

 

 

Protokół 
z  sesji V Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 26 lutego 2015 roku. 

 
Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
 
W Sesji uczestniczyło 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych 
usprawiedliwionych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1 Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Tomasz 
Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista Biura 
Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  IV Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Radnych Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
- Dyrektorów i Kierowników służb podległych i jednostek organizacyjnych   
   starostwa,  
- Burmistrzów i  Wójtów,   
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący  poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek. Zaproponował wprowadzenie na wniosek Zarządu Powiatu 
projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na realizację których 
przeznacza się środki przekazane przez Prezesa Zarządu PFRON na 2015 r. 
 
Zapytał, czy  są uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Uwag nie było, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie V sesji Rady Powiatu w Sandomierzu 
2. Przyjęcie porządku obrad V sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Powiatu.  



4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności 
Zarządu Powiatu. 

5.  Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie  w Sandomierzu za 2014 rok. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) zamiaru likwidacji Policealnej Szkoły Hotelarstwa                                  

w Sandomierzu, 
b) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

nieruchomości Powiatu Sandomierskiego na rzecz 
Gminy Sandomierz.   

c) zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Sandomierskiego na lata 2015-2027, 

d) zmian w budżecie powiatu na 2015 rok. 
e) sprawie określenia zadań, na realizację których 

przeznacza się środki przekazane przez Prezesa 
Zarządu PFRON na 2015 r. 

7. Interpelacje i zapytania. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad V sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z IV sesji Rady Powiatu zgodnie 
z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół IV sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.   

  
Ad. 4 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesji. 
Zarząd Powiatu od ostatniej sesji odbył trzy posiedzenia wynikiem, których 
są między innymi projekty uchwał skierowane Wysokiej Radzie do 
rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. 

 
Ponadto Zarząd zastanawiał się nad sytuacją finansową w oświacie oraz 
analizą pod kątem naboru na rok szkolny 2015/2016. 
 
Uznano, że głównym problemem jest mała liczba uczniów kończących 
Gimnazja. W stosunku do roku poprzedniego w 2015 roku ilość uczniów            
w Powiecie Sandomierskiem zmniejsza się o 150 i wynosi 568. Według 
danych z gimnazjów do ponadgimnazjalnych szkół naszego powiatu w 2015 
r. może przyjść około 550 gimnazjalistów. Tendencja zmniejszania się ilości 
uczniów będzie się utrzymywać w ciągu najbliższych kilku lat.   



W związku z tym Członkowie Zarządu zobowiązali dyrektorów szkół do 
ograniczenia liczby oddziałów ogólnokształcących. Klasa może być 
uruchamiana, gdy minimalna liczba kandydatów wyniesie 24.  
W celu racjonalnego wykorzystania zaplecza praktycznej nauki zawodu, 
należałoby ogłosić nabory w szkołach wg następujących zasad: 
- zawód kucharz w ZSZ w Zespole Szkół Gastronomicznych i Hotelarskich             
w Sandomierzu, 
- zawód mechanik samochodowy w ZSZ Zespołu Szkół Technicznych                         
i Ogólnokształcących w Sandomierzu. 
- szkoła o profilu sportowym – LO w Ponadgimnazjalnym Zespole Szkół 
Ekonomicznych w Sandomierzu, 
-  szkoła o profilu mundurowym - LO w Zespole Szkół Gastronomicznych                
i hotelarskich w Sandomierzu. 
W przypadku większej liczby kandydatów niż liczba wolnych miejsc                    
w szkole, rekrutacji winna dokonać powołana przez dyrektora szkolna 
komisja rekrutacyjna. 
Zaproponowano, by liczba punktów przy rekrutacji wynosiła: 
- do oddziałów licealnych, minimum 80 pkt ( w przypadku wolnych miejsc 
próg może zostać obniżony, lecz nie niżej niż 60 pkt). 
- do oddziałów technikum, minimum 60 pkt ( w przypadku wolnych miejsc 
próg może zostać obniżony, lecz nie niżej niż 50 pkt). 
Zarząd w okresie między sesjami podjął następujące uchwały: 

- w sprawie udzielenia upoważnienia  Pani Krystynie Kobylakiewicz - 
Dyrektorowi  Zespołu  Szkół Technicznych i Ogólnokształcących im. prof. 
Zbigniewa Strzeleckiego w Sandomierzu. Pani Dyrektor wystąpiła                          
z wnioskiem o udzielenie upoważnienia do realizacji projektu w ramach 
programu ERASMUS+. Projekt zakłada  staże dla uczniów technikum 
pobierających naukę w zawodzie  technik budownictwa, technik informatyk  
i technik pojazdów samochodowych oraz uczniów w zasadniczej szkole 
zawodowej  w zawodzie monter zabudowy i robót wykończeniowych, które 
odbyłyby się  w roku szkolnym 2015/2016. Efektem odbytych praktyk jest 
między innymi zdobycie przez uczniów  dokumentów  Europass Mobility. 

- w sprawie udzielenia upoważnienia Panu Sławomirowi Mazurkowi -  
Dyrektorowi Ponadgimnazjalnego Zespołu Szkół Ekonomicznych                          
w Sandomierzu. Dyrektor wystąpił  z wnioskiem o udzielenie upoważnienia 
do realizacji projektu w ramach programu ERASMUS+. Projekt zakłada 
staże dla uczniów i praktyki zagraniczne w roku szkolnym 2015/2016                  
w Anglii. Obejmuje uczniów technikum ekonomicznego, informatyczne                
i logistycznego.  



Starosta poinformował, że 20 lutego br. dyrekcja szpitala podpisała 
porozumienie ze związkami zawodowymi w sprawie zwiększenia 
wynagrodzenia. Pogratulował osiągnięcia sukcesu. Podkreślił, że dobrze się 
stało, że zakończył się konflikt. 

Pani Anna Glibowska podziękowała Panu Staroście, że zaangażował się w 
sprawę rozwiązania problemu i rozmawiał w tej sprawie z dyrektorem NFZ 
w Kielcach i dzięki temu znalazły się dodatkowe środki na zwiększenie 
wynagrodzeń. 

Radny Waldemar Maruszczak odniósł się do naboru w szkołach. Zapytał co 
robią szkoły, aby pozyskać uczniów. Dlaczego większość dzieci idzie do 
liceów, dlatego ze nasz region nie jest przemysłowy. W innych powiatach 
tworzy się strefy, a u nas nie ma możliwość znalezienia pracy. Rodzice 
wysyłają dzieci do liceów, a później wyjeżdżają i nie wracają do naszego 
Powiatu.  

Starosta powiedział, że ten problem dotyczy wszystkich, zawsze część 
uczniów idzie do innych powiatów, a część z innych przychodzi do nas. Jest 
wymiana, przenikanie, propagowanie szkół leży w rękach dyrektorów. 
Tworzenie zakładów jest domeną gmin, a także inwestorów prywatnych, 
Powiat nie ma większego wpływu. Wyjeżdża młodzież zarówno z 
wykształcenie zawodowym, technicznym, jak i z ogólnokształcącym. 

Przewodniczący powiedział, że Zarząd przekazał dyrektorom wytyczne, jak 
mają przygotowywać nabór i zabiegać o pozyskiwanie uczniów. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  w 
Sandomierzu za 2014 rok. Poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony 
Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz praw Konsumenta o przedstawienie 
opinii do Sprawozdania. 
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. Sprawozdanie 
zostało przyjęte. 
 
Ad. 6 
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, 
Sportu, Turystyki, Strategii oraz Promocji Powiatu  o przedstawienie opinii 
do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Policealnej Szkoły 
Hotelarstwa w Sandomierzu. 



 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr V/23/2015 w sprawie zamiaru 
likwidacji Policealnej Szkoły Hotelarstwa w Sandomierzu została podjęta 
jednogłośnie. 
 
b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, Gospodarowania Mieniem Powiatowym, 
Geodezji, Kartografii Powiatu  o przedstawienie opinii do projektu uchwały 
w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości 
Powiatu Sandomierskiego na rzecz Gminy Sandomierz.   
Przewodniczący Komisji poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr V/24/2015 w sprawie  wyrażenia 
zgody na zbycie w drodze darowizny nieruchomości Powiatu 
Sandomierskiego na rzecz Gminy Sandomierz.   
 

c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian                               
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027. 
 Przewodniczący Komisji poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr V/25/2015 w sprawie  zmian                               
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2015-
2027. 
 

d) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
powiatu na 2015 rok.                                
 Przewodniczący Komisji poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
 
Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr V/26/2015 w sprawie  zmian w 
budżecie powiatu na 2015 rok.                                
 
e)   Przewodniczący poprosił Ochrony Zdrowia, Pomocy Społecznej, Polityki 
Prorodzinnej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do projektu w 



sprawie określenia zadań, na realizację których przeznacza się środki 
przekazane przez Prezesa Zarządu PFRON na 2015 r. 
 Przewodniczący Komisji poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 
przedstawienie opinii do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że opinia Komisji jest również 
pozytywna 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było. 
  Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr V/27/2015  w sprawie 
określenia zadań, na realizację których przeznacza się środki przekazane 
przez Prezesa Zarządu PFRON na 2015 r. została podjęta jednogłośnie. 
  
Ad. 7 
  Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań, składane 
interpelacje muszą mieć potwierdzenie na piśmie. 
 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się w 
sprawach zasadniczych dla powiatu. 
                  
Ad. 8 
 Sprawy różne. 
Radny Krzysztof Szaraniec zapytał czy jest protokół ze spotkanie które 
odbyło się w związku z wyrobiskiem w Piasecznie, z tego co wie byli 
przedstawiciele z Powiatu, ale nikt nie zabierał głosu. Czy nie powinien być 
zaproszony na to spotkanie. Pracował w tej dziedzinie 20 lat i jest 
najbardziej zorientowany. 
Wicestarosta wyjaśnił, że odbyło się spotkanie, nie wie czy ktoś 
protokołował, było obecnych 4 parlamentarzystów. Głównym powodem 
było to, by zabezpieczyć pieniądze na pompowanie wody przez następne 
lata od 2016 roku. Żadnego samorządu nie stać na to, jest obietnica posłów, 
że zgłoszą projekt poselski i pieniądze znajda się na ten cel. Wicestarosta 
podkreślił, że kolejnym problemem jest wykonanie sieci przepompowni i 
doprowadzenie do wykonania rowów melioracyjnych, aby w przyszłości 
zabezpieczyć teren.  
Jest pomysł, aby dopisać ten projekt do Programu Górnej Wisły. 
Radny Waldemar Maruszczak powiedział, że przecież jesteśmy radnymi 
wspólnie bez podziałów to dlaczego radny nie został powiadomiony o 
spotkaniu. 
Pan Witold Stefaniak wyjaśnił, że organizatorem spotkania była Kopalnia 
Machów i stąd były zaproszenia. Poinformował, że będzie organizowane 



wyjazdowe posiedzenie Komisji Rolnictwa to radni porozmawiają na ten 
temat. 
 
Ad. 9 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady V  
sesji o godz. 11-tej. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec         
 
 


